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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 14/2008 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE 15 DE SETEMBRE DE 2008 
  
Identificació de la sessió: 
Núm.  14/2008 
Sessió: ordinària 
Data: 15 de setembre de 2008  
Horari: 21.00 a 24.00 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
 
 
Assistents 
 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
Pel grup municipal del PP 

1. Mesquida Ferrando, Antoni  
2. Febrer Gelabert, Isabel  
3. Vecina Castillo, Andrés 
4. Rosselló Cerdà, Pedro  
5. Sureda Fons, Antonio  
6. Bosch Lliteras, Llorenç  
7. Riera Mascaró, Catalina 
8. Bover Sansó, Maria  
9. Nicolau Girart, Rafel 

Pel grup municipal ALM-UM 
1. Julve Caldentey, Catalina 
2. García Boza, Salustiano  
3. Mateu Capllonch, Francisco 

Pel grup municipal AIPC 
1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat  

Pel grup municipal PSM-Esquerra-Verds 
1. Gayà Riera, Sebastià 
2. Llodrà Gayà, Joan  
3. Pasqual García, Andreu  

Pel Grup Municipal Socialista 
1. Roman Quetglas, Rosa Júlia  
2. Castellano Gallardo, José Miquel  
3. Morey Fernández, Francisca Maria 
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Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
 
Incidències 
La Sra. Julve Caldentey i el Sr. Bosch Lliteras s’absenten de la sessió en el punt número 
5 de l’ordre del dia i es reincorporen en el punt número 6. 
 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Aprovació acta núm. 12/2008 ordinària i 13/2008 extraordinària. 
2. Donant compte llibre resolucions del mesos de juliol i d’agost de 2008. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa d’Urbanisme 
3. Resolució al·legacions i aprovació definitiva convenis urbanístics 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa de Cultura  
4. Designació festes locals del municipi de Manacor 2009. 
 
Diversos 
5.  De la Junta Rectora de l’Institut Públic del Teatre Municipal de Manacor sobre 
aprovació inicial I expedient de modificació de crèdits de suplementació de crèdits del 
Pressupost de l’esmentat organisme 2008. 
6. Proposta del Grup Municipal Socialista per a la recuperació de la memòria històrica. 
7. Proposta del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per al manteniment de la jornada 
laboral vigent. 
8. Proposta del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per a l’expropiació o compra del 
solar de s’Hort den Roig per a equipament escolar i supressió del conveni urbanístic. 
9. Del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per reprovar les declaracions del regidor 
Antoni Sureda (programa festes Cala Murada) 
10. Del grup municipal ALM-UM per a la recepció de la urbanització de Porto Cristo 
Novo. 
11. Precs, preguntes i interpel·lacions. 
 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
1. Aprovació acta núm. 12/2008 ordinària i 13/2008 extraordinària 
 
El Sr. Mateu Capllonch demana que es rectifiqui en el punt número 1 de l’acta núm. 
13/2008 el següent:  en el paràgraf cinquè, on diu “per al canvi de gespa de na 
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Capellera, el PP votà en contra” ha de dir  “per al canvi de gespa de na Capellera, el PP 
no votà a favor”, i en el paràgraf setè on diu “Al Sr. Mateu Capllonch li contesta que 
l’expedient administratiu ha estat a disposició de tots els regidors” ha de dir: “Al Sr. 
Mateu Capllonch li contesta que només es donà compte”. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 

I 
 
Aprovar l’acta de la sessió número 12/2008 ordinària celebrada per aquest mateix òrgan 
el passat dia 7 de juliol de 2008. 
 

II 
 
Aprovar l’acta de la sessió número 13/2008 extraordinària celebrada per aquest mateix 
òrgan el passat dia 21 de juliol de 2008, amb les modificacions assenyalades 
anteriorment. 
 
 
2. Donant compte llibre resolucions del mesos de juliol i d’agost de 2008. 
 
El secretari dóna compte dels llibres de les resolucions dictades en els mesos de juliol i 
d’agost del 2008. 
 
El Sr. Castellano Gallardo demana informació sobre un decret de suspensió d’iniciació 
d’un expedient disciplinari i sobre un altre de justificació de fons de caixa fixa. 
 
El Sr. Bosch Lliteras, amb relació a la primera pregunta, contesta que es va suspendre 
l’inici d’un expedient disciplinari a una professora de l’Escola de Música perquè hi 
havia un procés penal obert i, segons llei, l’administració ha de suspendre els 
procediments en aquests casos fins que no hagi sentència. 
 
La Sra. Riera Mascaró, amb relació a la segona qüestió del Sr. Castellano Gallardo, 
indica que el fons de caixa fixa s’ha destinat a ajudes econòmiques per a aliments o per 
pagar lloguers. 
 
El batle també contesta al Sr. Castellano Gallardo indicant-li que demani per escrit a 
quins decrets d’aprovació de caixes fixes es refereix i se li contestarà. 
 
El Sr. Gayà Riera recrimina que s’hagin donat de baixa de més de 40.000 euros de 
multes de trànsit, ja que amb aquests doblers es podrien fer moltes actuacions 
municipals i demana per quins motius s’han donat de baixa aqueixes multes. 
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El Sr. Bosch Lliteras contesta que en altres ocasions ja ha donat les explicacions 
oportunes i reitera que les baixes estan motivades perquè s’han presentat recursos, hi ha 
sancions a estrangers que condueixen vehicles de renta – cars i resulta impossible la 
localització, etc. 
 
El Sr. Gayà Riera critica que s’hagin donat de baixa diverses multes imposades a un ex-
batle. 
 
El Sr. Bosch Lliteras contesta que segurament hauran estat motivades per recursos 
administratius o altres circumstàncies. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat dels decrets de la batlia dictades en els mesos de 
juliol i d’agost de 2008, inscrits amb els números 1707/2008 al 2000 i del 2001/2008 al 
2138/2008, respectivament. 
 
 
3. Urbanisme: resolució al·legacions i aprovació definitiva convenis urbanístics 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme sobre resolució 
d’al·legacions i aprovació definitiva dels convenis urbanístics així com de l’esmena 
d’addició formulada per la delegada d’Educació, del següent tenor: 
 

“ESMENA D’ADDICIÓ AL DICTAMEN DE LA COMISSIÓ 
INFORMATIVA D’URBANISME DE 10 DE SETEMBRE DE 2008 
SOBRE APROVACIÓ DEFINITIVA CONVENIS URBANÍSTICS  
 
Antecedents 
 
Primer. El Ple de la Comissió Insular d’Ordenació del Territori, Urbanisme i 
Patrimoni Històric aprovà definitivament el 14 de març de 2008 la modificació 
puntual de les NNSS de Manacor aplicables al solar urbà d’equipament escolar 
(ubicat a la zona denominada s’Hort den Roig).   
 
Així mateix, cal recordar que segons el Pla General d’Ordenació Urbana de 
Manacor aprovat inicialment pel Ple de l’Ajuntament en data 30 de març de 
2007, es manté la mateixa classificació de la parcel·la (sòl urbà) i qualificada 
com a ús d’equipament docent i amb una sèrie de condicions d’edificabilitat que 
estableix. 
 
Segon.  La Comissió Informativa d’Urbanisme de 10 de setembre de 2008 
informà favorablement l’aprovació definitiva d’uns convenis urbanístics que 
permeten l’adquisició, entre altres, dels terrenys destinats a equipament públic 
escolar. 
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Fonaments de dret 
 
I. L’article 4 del Reial Decret 2274/1993, de 22 de desembre, que estableix el 
marc de l’ordenació de la cooperació de les corporacions locals amb el Ministeri 
d’Educació i Ciència (avui Conselleria d’Educació i Cultura, ja que les 
competències en matèria d’educació han estat transferides a la comunitat 
autònoma de les Illes Balears), indica que, quan es tracta de terrenys per ús 
educatiu destinats a educació infantil i primària, el Ple de l’Ajuntament ha 
d’acordar la posada a disposició dels terrenys a favor de la Conselleria 
d’Educació i Cultura.    
 
II.  L’article 86 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim 
local, permet als membres de la corporació que no formin part de les comissions 
d’estudi, informe o consulta, formular esmenes al dictamen abans de sotmetre 
l’assumpte a votació del Ple. 
 
Així mateix consider que és molt urgent que la Conselleria d’Educació i Cultura 
realitzi les obres destinades a educació infantil i primària, per aquest motiu 
present una esmena d’addició d’un punt tercer al dictamen de la Comissió 
Informativa d’Urbanisme el sentit següent: 
 
“3r. Posar a disposició de la Conselleria d’Educació i Cultura els terrenys 
classificats com a sòl urbà i qualificats com a ús d’equipament docent. en la 
modificació de les Normes Subsidiàries aprovada definitivament per la Comissió 
Insular d’Ordenació del Territori, Urbanisme i  Patrimoni Històric el 14 de març 
de 2008,  amb la finalitat que la Conselleria procedeixi de forma immediata a la 
construcció d’un centre d’educació infantil i d’educació primària; acord que es 
comunicarà a l’esmentada Conselleria  al qual s’adjuntarà la documentació 
requerida a l’article 4 del Reial Decret 2274/1993, de 22 de desembre. 

 
 
La Sra. Riera Mascaró explica que el motiu de l’esmena al dictamen és perquè 
considera molt urgent posar a disposició de la Conselleria d’Educació i Cultura els 
terrenys per a la construcció d’una escola. 
 
El Sr. Amer Artigues està d’acord amb l’esmena de la regidora, ja que d’aquesta forma 
la Conselleria d’Educació i Cultura podrà construir una escola.  Per altra banda, destaca 
que amb els convenis urbanístics, els quals han estat informats favorablement pels 
tècnics municipals, resolen diversos problemes que tenia l’Ajuntament com són 
l’adquisició gratuïta d’uns terrenys per a l’escola, per a l’auditori i per al recinte ferial i, 
a més a més, evitaran el pagament d’una sèrie de justipreus fixats pel Jurat Provincial 
d’Expropiació. 
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La Sra. Roman Quetglas està totalment en desacord amb els convenis proposats ja que 
suposen classificar com a urbanitzables 273.000 m2.   Subratlla que els convenis 
urbanístics no beneficien a l’Ajuntament de Manacor i que són perjudicials i, a més, 
suposen un creixement insostenible mediambientalment i social.   Estima que aquest 
creixement no té garantit el subministrament d’aigua potable, els problemes 
d’escolarització que produirà, etc.  Apunta que el preu fixat per la indemnització en el 
cas que els convenis urbanístics s’incompleixin és excessiu, ja que valora en més de tres 
milions d’euros una quarterada.  Està també disconforme amb l’esmena presentada ja 
que es vol mesclar un conveni urbanístic amb la cessió de terrenys a la Conselleria.  
Creu que l’esmena de cessió dels terrenys hauria d’haver-se presentat com a una moció 
apart. Conclou que els convenis urbanístics proposats no són sostenibles. 
 
El Sr. Gayà Riera està d’acord que no s’hauria d’haver presentat una esmena sinó una 
proposta urgent.   Destaca que l’informe d’Intervenció hauria d’haver estat més 
justificat en el sentit d’indicar com es traurien les partides econòmiques per fer front a la 
indemnització que l’Ajuntament haurà de satisfer en el cas d’incompliment del conveni 
urbanístic.   Assenyala que s’hauria d’haver emès aquest informe d’Intervenció que es 
va demanar de forma conjunta, ja que el secretari li va indicar que per demanar un 
informe d’Intervenció es necessitava un 30% dels regidors.  Creu que l’informe del 
TAG d’Urbanisme és inadmissible i s’ha limitat a informar sobre la legalitat sense tenir 
en compte criteris d’oportunitat i d’eficiència.  Tampoc està d’acord amb l’informe dels 
tècnics que han valorat els terrenys, ja que es tracta d’uns terrenys que haurien d’haver-
se valorat com a sòl rural.  Estima que el model proposat amb aquests convenis 
urbanístics produirà que Manacor sigui un lloc inhabitable i que no fa falta destruir més 
sòl rústic.   Acusa a l’equip de govern de manca de previsió i de planejament i els 
convida a reflexionar sobre aquest assumpte.   Finalment diu que amb aquests convenis 
urbanístics s’opta pels problemes i no per la solució. 
 
La Sra. Julve Caldentey demana al secretari si és legal l’esmena d’addició perquè no té 
res a veure amb el punt de l’ordre del dia. 
 
El secretari, a requeriment del batle, contesta que l’equip de govern li havia consultat si 
es podia presentar una esmena o una moció urgent, i que va informar que eren viables 
legalment les dues solucions.  Finalment diu que la inclusió de l’esmena té a veure amb 
el punt de l’ordre del dia ja que el punt principal dels convenis, segons sembla, és 
l’adquisició d’uns terrenys per a la cessió gratuïta a la Conselleria d’Educació i Cultura. 
 
La Sra. Julve Caldentey creu que la solució correcta hauria d’haver estat la presentació 
d’una moció urgent si es volia cedir els terrenys per a la construcció d’una escola a la 
Conselleria d’Educació i Cultura.  Afirma que l’equip de govern pretén mesclar els 
pisos amb una escola i que, per aquest motiu, no els queda més remei que votar en 
contra dels convenis.   Considera que les al·legacions que va presentar el seu grup eren 
més polítiques que tècniques i que la seva valoració política és contrària totalment a 
l’aprovació dels convenis ja que preveu la construcció de 800 pisos a canvi d’una 
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escola.   Recorda els punts bàsics de les seves al·legacions en el sentit que destinar 
273.000 m2 a sòl urbanitzable resulta inadequat per a Manacor donada la delicada 
situació econòmica, i que, amb això, el pacte PP-AIPC està fermant el creixement 
urbanístic d’una dècada de Manacor.  Per aquest motiu creu que abans de créixer més 
Manacor s’hauria d’exhaurir el sòl urbà existent i que amb aquest conveni es perjudica 
molt als propietaris que tenen pisos sense vendre.   A més creu, que aquests convenis no 
compten amb l’interès general de Manacor i que provocaran un increment de la 
població i la desestructuració de tots els serveis, com per exemple la necessitat 
d’ampliar els centres de salut, de l’Hospital, de carreteres, etc.   A mes a més, recalca 
que si no s’aprova el Pla General d’Ordenació Urbana de Manacor l’Ajuntament haurà 
d’indemnitzar als propietaris en més de 500 milions de pessetes.  Critica que l’equip de 
govern  no hagi prioritzat la construcció d’una escola ja que des de l’any 2004 s’està 
insistint en la seva necessitat, i que si l’equip de govern hagués fet cas a les propostes 
d’ALM-UM avui la nova escola ja seria una realitat.   Per acabar diu que els convenis 
abans d’aprovar-los s’haurien de sotmetre a un dictamen del Consell Consultiu.   
 
El Sr. Amer Artigues destaca que l’equip de govern de la passada legislatura i de 
l’actual sempre ha tingut com a prioritari els serveis educatius i que prova d’això és, 
entre altres actuacions, l’Institut de Porto Cristo o el nou institut de Son Fangos 
projectat.  Fa esment que l’Ajuntament, coneixedor de la necessitat d’una nova escola, 
va iniciar la modificació de les Normes Subsidiàries el 2006 i que ara amb els convenis 
i l’esmena presentada es posarà a disposició els terrenys a la Conselleria d’Educació i 
Cultura.   Creu que el Pla General d’Ordenació Urbana s’aprovarà durant aquest 
mandat, ja que els informes del Govern Balear i el Consell Insular no han estat 
desfavorables al creixement de la zona de s’Hort den Roig.   Recorda que tots els 
projectes de pla general anteriors tenien previst que el creixement urbà de Manacor fos a 
la zona de s’Hort den Roig i que, per tant, aquest Pla General no innova res en aquest 
sentit.   Considera que amb els convenis urbanístics l’Ajuntament sortirà molt beneficiat 
a diferència dels anteriors projectes de pla general.    Recrimina al Sr. Gayà Riera que 
hagi qüestionat l’actuació dels tècnics d’Urbanisme, ja que estima que si el Sr. Gayà no 
té arguments polítics no ha d’atacar als tècnics municipals.   Està també en 
disconformitat amb les afirmacions de la Sra. Julve Caldentey que les qualifica com a 
demagògies. 
 
El Sr. Bosch Lliteras dóna el seu suport al dictamen de la Comissió Informativa 
d’Urbanisme i a l’esmena presentada.   Afirma que la zona objecte de convenis és la 
zona de creixement natural de Manacor i sempre ha estat previst aquest creixement en 
els projectes de pla general.  Destaca que els arquitectes municipals, per més seguretat a 
l’hora de redactar els informes, es varen desplaçar a la península  per consultar-ho amb 
professionals especialistes en la matèria de valoració i que, després d’això, el dia 9 de 
setembre s’han ratificat respecte a les valoracions que inicialment ja varen informar.    
També creu que l’Ajuntament, a l’hipotètic cas que no s’aprovés el Pla General, no 
tendria cap problema en efectuar les indemnitzacions per a uns terrenys que a partir 
d’ara ja disposarà.   Finalment assenyala que la possible construcció de 746 habitatges 
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no es farà d’una forma immediata sinó al menys durant 10 anys, però recalca que és cert 
que ara els terrenys per construir una escola estaran a disposició de la Conselleria. 
 
La Sra. Roman Quetglas comparteix els arguments dels altres grups municipals de 
l’oposició i es reafirma que mantindrà el seu vot en contra.   Indica que no està en 
contra que l’Ajuntament faci convenis urbanístics, però el que es proposa a aprovació 
no és favorable als interessos generals, ja que costaran a l’Ajuntament 8.000 m2 més de 
tres milions d’euros.  Creu que existeixen interessos per impedir aprovar el Pla General 
d’Ordenació Urbana.  Insisteix que hi ha altres alternatives per construir l’escola, com 
va ser la que proposà ALM-UM que permetia realitzar-la en el solar destinat a 
l’auditori, o la proposta per executar-la en el solar de l’antic quarter dels Sementals.   
Recalca que s’aprofita l’excusa de l’escola per permetre construir 800 pisos.   Conclou 
que els convenis no són beneficiosos per a Manacor i que resultaran excessivament 
costosos. 
 
El Sr. Gayà Riera manifesta la seva disconformitat amb els informes tècnics, ja que 
consideren que els terrenys on s’ha de construir l’escola estan urbanitzats quan en 
realitat no ho estan, perquè entre altres manca el servei de subministrament elèctric.   
Considera que el preu que l’Ajuntament ha d’indemnitzar per al solar és totalment 
desproporcionat. 
 
La Sra. Julve Caldentey insisteix que s’utilitza l’excusa d’una escola per fer 800 pisos i 
rebutja les acusacions que li han fetes d’actuar en demagògia.  Creu que la construcció 
d’aquests nou 800 pisos romprà la qualitat de vida de Manacor i també coincideix amb 
el Sr. Gayà Riera i la Sra. Roman Quetglas que el valor expropiatori dels terrenys de 
l’escola és totalment desorbitat.    
 
El Sr. Amer Artigues afirma que el procediment utilitzat per l’Ajuntament és legal i, pel 
que fa a les puntualitzacions del Sr. Gayà Riera sobre que manca el subministrament 
elèctric, li recorda que en el cas de l’Institut de Porto Cristo o en l’Institut de Son 
Fangos l’Ajuntament va haver d’instal·lar un nou transformador d’energia elèctrica.   
Finalment desconfia que la Sra. Julve Caldentey tengui una intenció veritable d’arribar 
acords. 
 
El batle agraeix a tota la gent que ha fet feina amb els convenis, ja que l’objectiu 
principal és adquirir els 9.000 m2 per a la construcció d’un centre escolar.   Recorda 
que, per exemple, el solar de l’auditori va costar a l’Ajuntament 400 milions de 
pessetes.   Assenyala que l’Ajuntament decideix el creixement urbanístics, però 
ajustant-se al Pla Territorial de Mallorca.   Creu que els convenis són beneficiosos 
perquè realitzen unes cessions extres independentment de les cessions del 15% de 
l’aprofitament urbanístic i el 20% previst en el Pla Territorial;  a més, recorda que el 
30% dels habitatges estaran subjectes a règim de protecció oficial.   Ressalta que el 
problema de Manacor no són els urbanitzables sinó el sòl urbà consolidat, perquè els 
nous urbanitzables aporten recursos per gestionar l’urbanisme, ja que un dels greus 
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problemes que tenen els municipis és la manca de finançament, i que, per això, no 
queda més remei que treure recursos dels nous urbanitzables.   Estima que el problema 
que pot crear la convocatòria del Govern Balear per a la construcció de vivendes de 
protecció oficial és molt més important, ja que produirà molt de desajust en els serveis 
municipals, per la qual cosa proposa a la portaveu d’ALM-UM que presentin una moció 
conjunta per a la derogació de la llei que permetrà un creixement desmesurat del 
municipi.    Per finalitzar, insisteix que l’acord d’avui permetrà que l’Ajuntament posi a 
disposició uns terrenys a la Conselleria d’Educació i Cultura per construir una escola. 
 
El batle sotmet a votació l’esmena d’addició presentada per la regidora d’Educació Sra. 
Catalina Riera. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC) i nou abstencions 
(ALM-UM, Grup Municipal Socialista i PSM-Esquerra-Verds) aprovar l’esmena 
d’addició presentada per la regidora d’Educació que queda incorporada al dictamen. 
 
Seguidament es sotmet a votació el dictamen amb l’esmena incorporada. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC) i nou vots en contra 
(ALM-UM, Grup Municipal Socialista i PSM-Esquerra-Verds). 
 
1r/ Resoldre les al·legacions presentades en el sentit de: 
 
A) Desestimar les al·legacions presentades per la Sra. Catalina Julve Caldentey, Sra. 
Júlia Román Quetglas i Sr. Sebastià Gayà Riera com a portaveus dels grups municipals 
ALM-UM, PSM - ESQUERRA-VERDS I PSIB-PSOE  en data 18 de juliol de 2008 i 
núm. RGE 10966 als convenis urbanístics identificats amb els números de registre 
d’entrada  8649, 8652 i 8661 de 2008 en base als informes tècnics i jurídics que consten 
a l’expedient i que serveixen de motivació al present acord en base al disposat a l’art. 
89.5 de la Llei 30/1992  

 
B) Desestimar les al·legacions presentades pel Sr. Sebastià Gayà Riera en data 18 de 
juliol de 2008 i núm. RGE 11005 als convenis urbanístics identificats amb els números 
de registre d’entrada  8649, 8652 i 8661 de 2008 en base als informes tècnics i jurídics 
que consten a l’expedient i que serveixen de motivació al present acord en base al 
disposat a l’art. 89.5 de la Llei 30/1992, pel que fa a les al·legacions tècniques, així com 
la desestimació de les al·legacions i/o sol·licitud d’informe a l’equip de govern, en el 
sentit que l’equip de govern considera que la  planificació urbanística més adequada és 
la prevista en el Pla General d’Ordenació Urbana aprovat en data 30 de març de 2007, i 
que l’actuació de l’equip de govern es fa seguint el parer dels informes tècnics i jurídics.  

 
C) Desestimar les al·legacions presentades per la Sra. Catalina Julve Caldentey en data 
21 de juliol de 2008  i núm. RGE 11064 als convenis urbanístics identificats amb els 
números de registre d’entrada  8649, 8652 i 8661 de 2008 en base als informes tècnics i 



 10

jurídics que consten a l’expedient i que serveixen de motivació al present acord en base 
al disposat a l’art. 89.5 de la Llei 30/1992, pel que fa a les al·legacions tècniques, així 
com la desestimació de la resta de les al·legacions que s’ha deixat al criteri dels grups 
polítics, en el sentit que l’equip de govern considera que la  planificació urbanística més 
adequada és la prevista en el Pla General d’Ordenació Urbana aprovat en data 30 de 
març de 2007, i que l’actuació de l’equip de govern es fa seguint el parer dels informes 
tècnics i jurídics.  

 
D) Desestimar les al·legacions presentades per la Sra. Júlia Román Quetglas en data 21 
de juliol de 2008 i núm. RGE 11128 als convenis urbanístics identificats amb els 
números de registre d’entrada  8649, 8652 i 8661 de 2008 en base als informes tècnics i 
jurídics que consten a l’expedient i que serveixen de motivació al present acord en base 
al disposat a l’art. 89.5 de la Llei 30/1992  
 
2n/ Aprovar definitivament els següents convenis urbanístics presentats, un en data 6 de 
juny de 2008 i núm. RGE 8649, un altre en data 9 de juny de 2008 i número RGE 8652 
i el darrer en data 9 de juny de 20089 i núm. RGE 8661, sobre cessió de determinades 
zones d’equipament públic i condonació de justipreus de finques expropiades juntament 
amb la classificació com a urbanitzables i amb una determinada qualificació urbanística 
de l’àmbit delimitat com a  SUP/M/04 del PGOU.  
 
3r/ Posar a disposició de la Conselleria d’Educació i Cultura els terrenys classificats 
com a sòl urbà i qualificats com a ús d’equipament docent. en la modificació de les 
Normes Subsidiàries aprovada definitivament per la Comissió Insular d’Ordenació del 
Territori, Urbanisme i  Patrimoni Històric el 14 de març de 2008,  amb la finalitat que la 
Conselleria procedeixi de forma immediata a la construcció d’un centre d’educació 
infantil i d’educació primària; acord que es comunicarà a l’esmentada Conselleria  al 
qual s’adjuntarà la documentació requerida a l’article 4 del Reial Decret 2274/1993, de 
22 de desembre. 
 
 
4. Cultura: designació festes locals del municipi de Manacor 2009 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Cultura sobre determinar les 
festes locals del municipi de Manacor per al calendari laboral del 2009, a requeriment de la 
Conselleria de Treball i Formació, Direcció General de Treball, del Govern de les Illes 
Balears. 
 
La Sra. Febrer Gelabert explica el dictamen. 
 
La Sra. Roman Quetglas anuncia que s’abstindran perquè segons l’experiència de l’any 
passat no totes les escoles varen estar d’acord que els dies 16 i 17 de gener fossin 
festius.   Recorda que en el nucli de s’Illot no s’havia duit a terme la festa del dia 16, 
igual que a Porto Cristo.   Considera també que al caure el 16 de gener, divendres, i el 
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dia 17, dissabte, els comerços romandran tancats, la qual cosa posarà molt difícil 
l’activitat comercial.  Creu que es podria mantenir el dia 17 de gener com a festiu i la 
segona festa local traslladar-la a les fires i festes o al patró de Manacor Sant Jaume. 
 
El Sr. Llodrà Gayà manifesta que li consta que hi ha escoles,  a l’igual que el Patronat 
de Sant Antoni, que no estan d’acord amb la proposta de l’equip de govern.   Creu que 
es podrien estudiar altres vies alternatives com per exemple en fires i festes, sant Joan, 
sant Jaume, o la Mare de Deu del Carme.  Per aquest motiu anuncia que s’abstindran. 
 
El Sr. García Boza diu que després de l’experiència de l’any passat, que no va ser del tot 
positiva ja que molts de joves aprofiten per anar-se fora del poble i que enguany tres 
dies seguits de festa serà una ruïna per als comerços de Manacor, perquè la proposta de 
festes convida als manacorins que se’n vaguin a Palma.  
 
La Sra. Febrer Gelabert contesta que és cert que no totes les escoles estan d’acord amb 
aquestes dues festes seguides, però creu que estan suficientment justificades per 
potenciar la festa de sant Antoni.  
 
La Sra. Roman Quetglas insisteix que l’elecció d’aquestes dues festes locals no li 
convenç. 
 
El Sr. Llodrà Gayà reitera els arguments indicats en la seva anterior intervenció i 
anuncia que s’abstindrà. 
 
El Sr. García Boza diu que l’any passat va votar a favor d’aquestes dues festes, però 
que, després de l’experiència i que enguany suposen tres dies festius seguits, no les 
considera adients. 
 
El batle té clar els dies 16 i 17 han de ser festes locals i recorda que anteriorment ja es 
demanava als empresaris que voluntàriament l’horabaixa del dia 16 tancassin els 
comerços i donassin lliure al personal, però aqueixa solució era molt gravossa per als 
comerciants i empresaris.   Assenyala que sobre aquest assumpte va consultar-lo amb el 
president del Patronat de sant Antoni, al qual li va semblar bé.   Insisteix amb aquesta 
proposta es persegueix potenciar les festes de sant Antoni. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC) i nou abstencions 
(ALM-UM, Grup Municipal Socialista i PSM-Esquerra-Verds): 
 
Determinar com a festes locals del municipi de Manacor per al calendari laboral del 2009 
les següents: 
 

• Terme de Manacor, amb excepció del nucli de Porto Cristo: 
- 16 de gener 
- 17 de gener (Sant Antoni) 
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• Nucli de Porto Cristo 
- 17 de gener (sant Antoni) 
- 16 de juliol (festa del Carme) 

 
 
5.  Junta Rectora de l’Institut Públic del Teatre Municipal de Manacor: aprovació 
inicial I expedient de modificació de crèdits de suplementació de crèdits del 
Pressupost de l’esmentat organisme 2008 
 
El secretari llegeix la proposta de la Junta Rectora de l’Institut Públic del Teatre Municipal 
de Manacor sobre aprovació inicial I expedient de modificació de crèdits de suplementació 
de crèdits del Pressupost de l’esmentat organisme 2008 
 
En aquest punt s’absenten la Sra. Julve  Caldentey i el Sr. Bosch Lliteras. 
 
La Sra. Febrer Gelabert explica el dictamen. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat:. 
 
1r. Aprovar inicialment el I Expedient de modificació de crèdits en la forma de suplement 
de crèdit del Pressupost de l’Institut Públic del Teatre Municipal de Manacor 2008, en el 
sentit de: 
 

1) Realitzar un suplement de crèdit a les partides següents del pressupost de 
despeses de l’Institut Públic del Teatre Municipal de Manacor pels imports que 
s’indiquen a continuació: 
 
Descripció:    Import:   Partida: 
Inversions diverses   24.000,00  4513.63311 
Total suplements   24.000,00  
 
2) Finançar aquest import amb el romanent líquid de Tresoreria. 

 
2n. Exposar al públic, previ anunci en el BOIB, durant el termini de 15 dies hàbils 
l’expedient de modificació de crèdits pressupostaris i, transcorregut l’esmentat termini 
sense que s’hagin produït reclamacions, donar-lo per aprovat definitivament, de forma 
automàtica, en compliment del disposat a l’article 169 del RDL 2/2004. 
 
 
6. Proposta Grup Municipal Socialista: recuperació de la memòria històrica 
 
En aquest punt s’incorporen la Sra. Julve  Caldentey i el Sr. Bosch Lliteras. 
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El secretari dóna compte de la moció per a la recuperació de la memòria històrica 
presentada pel Grup Municipal Socialista en data 28 d’abril de 2008, amb el número 6103 
del RGE, i que fou deixada damunt la taula en el Ple de data 9 de juny de 2008 perquè fos 
estudiada en una Junta de Portaveus, i, després de reunir-se aquesta, la Sra. Roman 
Quetglas presenta la següent moció consensuada dins la Junta: 
 
“ Moció presentada el 10 de setembre de 2008, amb el número 13300 del RGE del següent 
tenor: 
 

El dia 31 d’octubre de l’any 2007 el Congrés dels Diputats va aprovar la Llei 
52/2007, per la qual es reconeixen i amplien drets i s’estableixen mesures a favor 
de les persones que varen patir persecució o violència durant la Guerra Civil i de la 
dictadura franquista. 
 
La Llei 52/2007, coneguda coma la llei de la Memòria Històrica, té per objecte 
reconèixe4r i ampliar els drets de les persones que varen patir persecució o 
violència, per raons polítiques, ideològiques o de creença religiosa, durant la 
Guerra Civil i la Dictadura, promoure la seva reparació moral i la recuperació de la 
seva memòria personal i familiar, i adoptar les mesures complementàries 
destinades a suprimir elements de divisió entre els ciutadans i les ciutadanes, tot 
això, amb la finalitat de fomentar la cohesió i la solidaritat entre les diverses 
generacions en torn els principis, valors i llibertats constitucionals. 
 
Mitjançant la Llei, com a política pública, es pretén fomentar els valors i els 
principis democràtics, facilitant el coneixement dels fets i circumstàncies que es 
varen produir durant la Guerra Civil i la Dictadura i assegurar, així mateix, la 
preservació dels documents relacionats amb aquest període històric i dipositats els 
arxius públics. 
 
El municipi de Manacor va patir els estralls de la Guerra Civil i de la Dictadura.  
Les seves conseqüències han estat documentades i, sobretot, s’han mantingut ben 
presents en la memòria dels familiars de les víctimes.  De fet,  des de fa més de vint 
anys, per iniciativa d’un col·lectiu divers de ciutadans, es realitza cada any un sentit 
homenatge a les persones que, per raó de la seva convicció política i com a 
conseqüència de la defensa del règim democràtic de la II República, van patir presó 
i mort. 
 
La Llei estableix les bases per a què les institucions públiques duguin a terme 
polítiques públiques dirigides al coneixement de la nostra història i al foment de la 
memòria democràtica.  Per tant, les institucions polítiques han de complir el què 
estableix la Llei 52/2007 amb l’objectiu d’impulsar l’ànim solidari entre tots els 
ciutadans i les ciutadanes per recuperar de l’oblit els fonaments de la nostra 
preuada democràcia actual.  En aquest sentit, l’Ajuntament de Manacor ja va 
iniciar un exercici de restabliment de la normalitat democràtica amb la retirada dels 
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monuments de la Dictadura i amb el nomenament de Fill Il·lustre a Antoni Amer 
“Garanya”, darrer batle republicà de Manacor.  A més, en anteriors legislatures es 
va tenir la sensibilitat de promoure la substitució dels noms dels carrers que 
al·ludeixen a la Guerra Civil i a la Dictadura.  Tot i així, aquesta iniciativa no es va 
dur a terme, per la qual cosa, a nivell institucional, encara s’han de dur a terme més 
actuacions per fomentar el respecte i la solidaritat vers les famílies que patiren la 
Guerra Civil i la Dictadura, així com per restablir la normalitat democràtica. 
 
Per tot això, l’Ajuntament de Manacor, en compliment del què estableix la Llei de 
la Memòria Històrica i amb l’objectiu de reeixir el deute històric amb les víctimes 
de la Guerra Civil i de la Dictadura, pren els següents ACORDS: 

 
ACORDS 
 
1. L’Ajuntament de Manacor, reconeixent el dret de tots els ciutadans a la reparació 
moral i a la recuperació de la seva memòria personal i familiar, declara el caràcter 
radicalment injust de totes les condemnes, sancions i qualsevol forma de violència 
personal produïdes per raons polítiques, ideològiques o de creença religiosa, durant 
la Guerra civil i la Dictadura. 
 
2. L’Ajuntament de Manacor elaborarà un catàleg d’escuts, insígnies, plaques i 
altres objectes o mencions commemoratives d’exaltació, personal o col·lectiva, de 
la sublevació militar, de la guerra Civil i de la repressió de la Dictadura, que encara 
perduren al municipi, a fi i efecte de documentar-los i de retirar-los.  D’acord amb 
el que estableix la Llei 52/2007, aquestes mesures no s’aplicaran quan les mencions 
siguin d’estricte record privat, sense exaltació dels enfrontaments, o quan hi 
concorrin raons artístiques, arquitectòniques o religioses, protegides per la Llei del 
Patrimoni Històric Espanyol. 
 
3. L’Ajuntament de Manacor substituirà els noms dels carrers que al·ludeixen o 
expliciten la Guerra Civil o la Dictadura, en base a una proposta elaborada i 
consensuada per la Comissió de Cultura. 
 
4. L’Ajuntament de Manacor promourà un acte institucional de condemna de la 
Guerra Civil i de la Dictadura i d’homenatge i reconeixement a les víctimes. 
 
Manacor, 5 de setembre de 2008. La portaveu del Grup Municipal Socialista. Júlia 
Roman Quetglas”. 

 
La Sra. Roman Quetglas explica la proposta i demana un consens per aquest acord. 
 
El Sr. Llodrà Gayà no està totalment d’acord amb la proposta de resolució, ja que s’ha 
rebaixat el seu contingut per culpa del PP.   Està conforme amb els punts primer, segon i 
tercer, però no amb el quart, perquè s’ha modificat substancialment, ja que considera 
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que no es poden posar en el mateix sac els dos bandos, i demana que es pugui fer una 
votació separada.   
 
La Sra. Roman Quetglas diu que la moció és fruït d’un consens i creu que s’hauria de 
mantenir;  a més, posa de relleu que aquesta moció s’ha aprovat a molts d’ajuntaments 
per unanimitat, com és el cas de Palma.  Pensa que si no és possible el consens retirarà 
la moció. 
 
El Sr. Llodrà Gayà insisteix que no es poden equiparar les condemnes del Govern legal 
Republicà amb les condemnes de la Dictadura.  
 
El batle considera que es pot seriosa l’actitud del Sr. Llodrà Gayà, ja que s’havia 
consensuat la moció. 
 
El Sr. Amer Artigues està d’acord amb la moció. 
 
La Sra. Roman Quetglas insisteix que amb aquesta moció el que es condemna és la 
Guerra Civil i la Dictadura, i que entén que l’aplicació de l’apartat quart de la moció 
s’ha de fer entre tots els grups municipals. 
 
El Sr. Bosch Lliteras manifesta la seva estranyesa que el Sr. Gayà Riera no s’oposés a la 
moció quan es va tractar a la Junta de Portaveus. 
 
La Sra. Roman Quetglas contesta al Sr. Bosch Lliteras que a la Junta de Portaveus no 
estava elaborat l’acord, i que després, una vegada redactada la proposta, el Sr. Gayà 
Riera li va advertir que no estava conforme amb el punt quart. 
 
Després d’intervenir en diverses ocasions els regidors de l’Ajuntament i amb la 
conformitat de la Sra. Roman Quetglas, el batle sotmet a votació, de forma separada, la 
proposta d’acord, en primer lloc els punts 1, 2 i 3, que s’aproven per unanimitat, i, en 
segon lloc el punt número 4 que s’aprova per devuit vots a favor (PP, AIPC, Grup 
Municipal Socialista i ALM-UM) i tres abstencions (PSM-Esquerra-Verds),  
 
Per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament acorda amb les votacions abans indicades: 
 
1. L’Ajuntament de Manacor, reconeixent el dret de tots els ciutadans a la reparació moral 
i a la recuperació de la seva memòria personal i familiar, declara el caràcter radicalment 
injust de totes les condemnes, sancions i qualsevol forma de violència personal produïdes 
per raons polítiques, ideològiques o de creença religiosa, durant la Guerra civil i la 
Dictadura. 
 
2. L’Ajuntament de Manacor elaborarà un catàleg d’escuts, insígnies, plaques i altres 
objectes o mencions commemoratives d’exaltació, personal o col·lectiva, de la sublevació 
militar, de la guerra Civil i de la repressió de la Dictadura, que encara perduren al 
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municipi, a fi i efecte de documentar-los i de retirar-los.  D’acord amb el que estableix la 
Llei 52/2007, aquestes mesures no s’aplicaran quan les mencions siguin d’estricte record 
privat, sense exaltació dels enfrontaments, o quan hi concorrin raons artístiques, 
arquitectòniques o religioses, protegides per la Llei del Patrimoni Històric Espanyol. 
 
3. L’Ajuntament de Manacor substituirà els noms dels carrers que al·ludeixen o expliciten 
la Guerra Civil o la Dictadura, en base a una proposta elaborada i consensuada per la 
Comissió de Cultura. 
 
4. L’Ajuntament de Manacor promourà un acte institucional de condemna de la Guerra 
Civil i de la Dictadura i d’homenatge i reconeixement a les víctimes. 

 
 
7. Proposta del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per al manteniment de la 
jornada laboral vigent 
 
El secretari llegeix la moció presentada pel grup municipal PSM-Esquerra-Verds per al 
manteniment de la jornada laboral vigent de data 7 de juliol de 2008, del següent tenor: 

 
“El passat 9 de juny els ministres de Treball de la UE van aprovar un text de 
Directiva Comunitària que autoritza els estats membres a canviar la seva 
legislació i permetre acords individuals (empresa/treballador) per allargar la 
jornada setmanal de treball fins a les 60 hores (65 en el cas de col·lectius que fan 
guàrdies). 
 
L’adopció d’aquesta Directiva significa una passa enrera molt gran en els drets 
socials aconseguits per part de la classe treballadora europea al llarg del segle 
passat.  Aquest fem, a més, dificultarà mes la conciliació de la vida laboral i 
familiar. 
 
Per tot això, el Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds proposa al Ple de 
l’Ajuntament que aprovi el següent: 
 
ACORD 
 
L’Ajuntament de Manacor manifesta el seu rebuig a la directiva comunitària de 
temps de treball que allarga la jornada laboral fins a les 65 hores i demana que es 
mantengui la normativa actual. 
 
Sebastià Gayà Riera.  Portaveu del grup municipal PSM-Esquerra-V erds.  
Manacor, 7 de juliol de 2008 (firma il·legible). 
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La Sra. Julve Caldentey demana al batle que modifiqui l’ordre del dia per tractar el punt 
número 10, ja que hi ha gent que està esperant sobre aqueix assumpte. 
 
El batle li recorda que fa uns plenaris varen estar conformes tots els grups polítiques que 
no alterarien l’ordre del dia. 
 
El Sr. Pasqual Garcia explica la proposta i la considera una actuació simbòlica de 
l’Ajuntament. 
 
La Sra. Julve Caldentey considera que és molt més urgent tractar l’assumpte de la 
recepció de la urbanització de Porto Cristo Novo. 
 
El Sr. Bosch Lliteras contesta que l’Ajuntament no té competències en aquesta matèria i 
demana al Sr. Pasqual García que retiri la moció. 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta, en paper numerat pel Govern 
de les Illes Balears números 0420652 al 0420668, ambdós inclosos. 
 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 
 


